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Jan Rychetský

Miliardy pro resort Černochové. Havlíček vynesl veřejně
pochybnosti, kam půjdou

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Miliardy-pro-resort-Cernochove-Havlicek-vynesl-verejne-pochybnosti-kam-pujdou-
749426

19.01.2024 17:58 | Komentář

„V roce 2019 jsme v drtivé většině patřili mezi ty nejlepší, a
neříkám, že to bylo zásluhou naší vlády. Byli jsme inspirací pro
mnohé země. Nyní jsme ve všem nejhorší, tedy na dně," sdělil
mimo jiné místopředseda Poslanecké sněmovny Karel Havlíček
(ANO). Stalo se při nedávné debatě s tématem Jak z naší krize? A
na tom, že Česko je v krizi, se shodli úplně všichni.

Foto: Jan Rychetský 
Popisek: Exministři průmyslu Karel Havlíček a Jan Mládek

Havlíček: Země pro budoucnost

Jak též sdělil bývalý ministr průmyslu a obchodu, ale i dopravy za ANO,
jsme jedinou zemí v Evropské unii, která nedosáhla úrovně
předcovidové, tedy roku 2019. Narozdíl od současné vlády ho
nenechává v klidu růst spotřeby a investic veřejného sektoru a podotkl,
že je třeba důsledně vybírat daně. Vyčítá vládě, že nahnala zase část
ekonomiky do šedé zóny. "Naše strategie: země pro budoucnost je
také podporovat vědu a inovace. Česko je středně velká země. Jinak
se vyváží do Německa, kde dochází k demontáži a následnému vývozu
do Číny. A jinak do USA, kam dovážíme finální produkty a máme tam
dobrou ziskovost," doplnil o exportu.
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Anketa

Jste pro zrušení koruny a zavedení eura v ČR?

Ano, co nejdříve

2%

Ano, až přijde správný čas

2%

Ne, nikdy

94%

Nevím / Je mi to jedno

2%

hlasovalo: 44579 lidí
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"Měli bychom dávat pozor na to, že jsou tuzemské firmy
nekonkurenceschopné vůči firmám okolo, protože je u nás energie
výrazně dražší. Máme energii navíc dražší než v zemích, kam ji
exportujeme," zmíníl a ohledně energetických výhledů dodal: "Co se
týče jádra, tak pátý blok dukovanský, dva bloky v Temelíně a šestý blok
dukovanský. Pokud odstavovat uhlí, tak plyn, malé modulární reaktory
a obnovitelné zdroje. V jejich případě však podpora investic a ne
podpora provozu, ať se nezopakuje rok 2009 až 2010. Samozřejmě i
možnosti vodíku. To vše, chceme-li být energeticky soběstační."
Podle Havlíčka ztrácíme konkurenceschopnost. Proto je třeba v
energetice rychle reagovat a nespoléhat na eurořešení. V dopravě jde
o bilionové investice. "Kupka má pravdu, když říká, že potřebuje tři sta
miliard korun od roku 2027. Investice do infrastruktury a do dopravy
nejsou návratné, ale jsou nutné. Dálnice, silnice první třídy, lokálky,
vysokorychlostní tratě, zabezpečení železnice a tak dále. To jsou palby,
přátelé. Ostatně salámovou metodou nejsme schopni udělat
vysokorychlostní tratě. Jde o nenávratné bilionové investice," vysvětlil.

Fotogalerie: - Střípky z politiky
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Stripky-z-politiky-13685#1
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Mládek: Tuzemská katastrofa

Bývalý sociálnědemokratický ministr průmyslu a obchodu, ale i
zemědělství, Jan Mládek prohlásil, že se nám v letech 1989 až 2020
žilo velice dobře. Česku se podařilo předstihnout okrajové země staré
Evropy jako Řecko. Česko se stalo příjemným místem pro život, byť
třeba Rakousko jsme nikdy nedostihli. "Do roku 2020 jsme byli v
zásadě v pohodě. Přišel covid a začalo se to kazit. Výkon vlády za
covidu byl docela katastrofa. Nejvíce jsme byli zavíráni, nejvíc jsme
seděli v různých lockdownech, které se nedodržovaly, přesto jsme měli
nejvíc mrtvých. Běhali jsme ode zdi ke zdi." V roce 2021 Mládek z
ČSSD kvůli vládnutí vystoupil, ale má pocit, že dnešní parta je ještě
horší.

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Stripky-z-politiky-13685#6
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"Vypukla inflace, jedna z nejhorších v Evropské unii. Obyvatelstvo
chudne, klesá reálná mzda, všichni jsou, až na vládu Petra Fialy,
nespokojení a dokonce se dějí tak absurdní věci, že se konala stávka,
kterou podporovali podnikatelé. Měli totiž pocit, že je třeba vládě sdělit,
že s cenami energií je zapotřebí něco dělat. Naneštěstí odbory jsou
papírový tygr, kterého se bálo akorát vedení sociální demokracie.
Bohužel odbory a naši pracující ještě nepochopili, že v kapitalismu
dostaneš ne to, co si zasloužíš, ale to, co si vyjednáš a vybojuješ.
Zatím si toho moc nevybojovali. Úplně nejhorší jsou dnes však
negativní očekávání. Máme je jako občané, mají je firmy. Podnikatel
dává peníze do štruzoku a kolečka ekonomiky se netočí," podotkl.

Anketa

Máme se připravovat na válku?

Ano

9%

Ne
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89%

Nevím / Je mi to jedno

2%

hlasovalo: 8733 lidí

Jak také řekl Mládek, jsme v EU a dopadají na nás i věci, které nejsou
perfektní: "Green Deal. Němečtí přátelé dělají všechno nejlépe a
nejdůsledněji, nyní třeba klimatickou politiku. Dříve v historii dělali jiné
věci, horší, takže buďme i rádi, že je to klimatická politika. Pro nás je to
ale krajně nepříjemné, protože hrozí EU i Česku deindustrializace.
Vláda svou neschopností regulovat energetický sektor problém ještě
prohloubila. Nebyla schopna zajistit alespoň částečný odchod z lipské
burzy a daň z mimořádných příjmů. Jsou věci ideologické a
programové, které vlády dělají, a pak jsou věci hloupé. Fialova vláda to
dělá blbě."

Armádní rozpočet

Jak následně podotkl Havlíček, s Mládkem se na mnoha věcech
shodne. Na energetické politice, na přidané hodnotě výzkumu a vývoje,
na postoji ohledně pragmatické zahraniční politiky, která má být
racionální. "Fatálně nemohu souhlasit s posuzováním doby covidové.
Spíš si myslím, že si vyřizujete účty s panem Babišem a je to pro mě
naprosto nepřijatelné. Kdo v té době byl a existoval, musel vidět, co se
odehrávalo ve světě... Byla to naprosto mimořádná situace a argument
30 000 mrtvých beru za sprosťárnu. Podívejte se, jak to bylo v
Německu, na Slovensku, v Maďarsku. S ohledem na hustotu obyvatel.
Takové argumenty jsou hodny současné koalice. Nikdo nevěděl, co
bude zítra. Netvrdím, že jsme vše dělali dobře. Ale výdaje v rámci
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covidu a restrikce jsme měli plus minus stejné jako Rakousko či
Německo. Nikomu nepřeju, aby v té době řídil vládu nebo v ní byl,"
ohradil se.

Následně padl dotaz týkající se obrovských výdajů na obranu. "V roce
2014 byly výdaje na obranu 42 miliard a v roce 2021, když jsme končili,
byly 85 miliard korun. Šli jsme z 0,9 procent hrubého domácího
produktu na 1,4. A věděli jsme, že bude třeba pokračovat až na úroveň
dvou procent. Měli jsme rozumný scénář. Přišla válka a vláda rozhodla,
že to budou ta dvě procenta. My jsme principiálně proti dvoum
procentům neprotestovali. Já s tím mám jediný problém, že jde o příliš
rychlý skok nahoru. Jsme v situaci, kdy se v tuto chvíli má vyskočit o 40
miliard korun meziročně, což je velká dávka. Záměrně jsem říkal, že
jsme o těch 40 miliard plus minus vyskočili během osmi let a vím, jak to
bylo náročné. Musí se to vysoutěžit, musí to být efektivně utraceno a já
jen tvrdím, že okamžitý skok o 40 miliard korun je dost vysoký a jsem si
skoro jistý, že meziročně se to efektivně nevynaloží a dokonce jsem si i
jistý, že se to efektivně nevysoutěží. Část peněz zůstane v
nespotřebovaných výdajích, stanou se rezervou, ale budou se čerpat
další peníze po další roky," zmínil Havlíček.

Fotogalerie: - Klaus proti Euru
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Klaus-proti-Euru-13672#1
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Mládek se nechal slyšet, že: "Zbrojení je klacek s dvěma konci. Mnohé
české zbrojařské firmy jedou jako divé, protože na Ukrajinu se posílá
nejen pomoc, ale prodává se i za peníze. A co se týče výdajů na
obranu, s tím bych se moc netrápil, protože to je vis maior. Budeme
holt mít dvě procenta HDP, ale je třeba pracovat na tom, za co to
utratíme. Především není nutné všechno strkat do zbraní, protože by
za to šlo opravovat mosty silniční i železniční, neboť je třeba řešit, jestli
přes ně přejedou tankové kolony a zásobování. Část peněz z
obranného balíčku by se tedy dala do dopravní infrastruktury. Také
bych řešil, kolik dostane domácí obranný průmysl, který zaměstnává
lidi, a kolik toho půjde do zahraničí."

Havlíček: O vládních parašutistech

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Klaus-proti-Euru-13672#6
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Jak také sdělil Havlíček, který vede stínovou vládu hnutí ANO, tak
covid je důvodem, proč není jeho strana u vesla: "Po osmi letech
vládnutí, kdy jsme byli okoukaní, nenalhávejme si, že ne, po naprosto
brutální covidové době, jsme získali sedmadvacet procent. Postavili
proti nám pětikoalici. Kousek chybělo, abychom to měli. Stále se
zpochybňovalo, co jsme v covidové době dělali. Nedivme se, že lidé
byli naštvaní. Rozumím tomu." Podle něj je do budoucna nutné získat
zpátky pod kontrolu státu energetickou infrastrukturu. Ne zcela, ale z
větší části. A bude se muset "říznout" do společnosti ČEZ, bude nad
ním třeba získat stoprocentní kontrolu.

Mezi řečí také zmínil, že v současné vládě jsou parašutisté, tedy lidé,
co netušili, že budou někdy ministry, takže osoby nekompetentní: "Já
prostě tvrdím, že ministr zemědělství by měl mít povědomí o
zemědělství, ministr průmyslu o průmyslu, zdravotnictví o zdravotnictví,
financí o financích. Možná jsem příliš náročný, ale to je základ. Pokud
to nemáte, tak vás ve finále semele ten úřad, protože si velmi rychle
vykolíkuje hřiště přes náměstky a vrchní ředitele. A vy tam děláte jen
stafáž. Když vy si vykolíkujete hřiště, tak to může fungovat." ANO prý
musí v příštích volbách "zvítězit o parník", aby mohlo sestavovat vládu.

 



20/23

Psali jsme:

Tvrdý útok na vládu od obcí a krajů. I politikům z koalice už dochází
trpělivost

„Konec koaličního přátelství.“ Rakušanův útok na Fialu odhalil mnohé.
Toto zaznělo

Úřad vlády: Vláda schválila priority adaptace a integrace držitelů
dočasné ochrany na další období

A já to Fialovi řeknu... Rakušan v „okresním přeboru“. Video ze šatny
baví národ a prudí koalici

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tvrdy-utok-na-vladu-od-obci-a-kraju-I-politikum-z-koalice-uz-dochazi-trpelivost-749399
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tvrdy-utok-na-vladu-od-obci-a-kraju-I-politikum-z-koalice-uz-dochazi-trpelivost-749399
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/politologove/-Konec-koalicniho-pratelstvi-Rakusanuv-utok-na-Fialu-odhalil-mnohe-Toto-zaznelo-749227
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/politologove/-Konec-koalicniho-pratelstvi-Rakusanuv-utok-na-Fialu-odhalil-mnohe-Toto-zaznelo-749227
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/tiskovezpravy/Urad-vlady-Vlada-schvalila-priority-adaptace-a-integrace-drzitelu-docasne-ochrany-na-dalsi-obdobi-749334
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/tiskovezpravy/Urad-vlady-Vlada-schvalila-priority-adaptace-a-integrace-drzitelu-docasne-ochrany-na-dalsi-obdobi-749334
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-ja-to-Fialovi-reknu-Rakusan-v-okresnim-preboru-Video-ze-satny-bavi-narod-a-prudi-koalici-749183
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-ja-to-Fialovi-reknu-Rakusan-v-okresnim-preboru-Video-ze-satny-bavi-narod-a-prudi-koalici-749183
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Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.
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RNDr. Luděk Niedermayer byl položen dotaz

konkurenceschopnost EU

Nemyslíte, že EU nebude nikdy konkurenceschopná, když tu bude
převládat byrokracie a neustálé zákazy a příkazy?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 8

Další články z rubriky

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/RNDr-Ludek-Niedermayer-46520
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/RNDr-Ludek-Niedermayer-46520
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=157086
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Musime-je-vyhladovet-Nesmi-se-dostat-k-penezum-Jourova-v-Davosu-mezi-dalsimi-recniky-749428
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19:17 „Musíme je vyhladovět. Nesmí se dostat k penězům!“ Jourová v
Davosu mezi dalšími řečníky

Místopředsedkyně Evropské komise Věra Jourová na Světovém
ekonomickém fóru v Davosu prohlásila, že d…

13:05 Napíšou, že Babiš byl fuj. Oni pak podle toho volí. Klaus nebyl
na voliče mimo ČR laskavý
17:58 Miliardy pro resort Černochové. Havlíček vynesl veřejně
pochybnosti, kam půjdou
16:43 Babišovo ANO první. Už také u vysokoškolsky vzdělaných. Zato
Fialova ODS...
11:20 Tvrdý útok na vládu od obcí a krajů. I politikům z koalice už
dochází trpělivost
10:15 „Zmar, cesta do p*dele.“ Hřebejk zase vystartoval. Ale na vlastní
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